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Vážení spoluobčané, 

 

dostává se Vám do rukou nepravidelný občasník, jehož vydávání zajišťuje 

zastupitelstvo obce a ve kterém bychom Vás rádi informovali o aktuálním 

dění v obci.  

 

Nejdříve nám dovolte poděkovat Vám jménem celého zastupitelstva za 

důvěru, kterou jste nám svým hlasem dali. Velmi si toho vážíme a budeme se 

snažit naplnit Vaše očekávání. Samozřejmě jsme si vědomi, že  není možné 

zavděčit se za všech okolností všem a plnit vždy všechna přání, ale budeme 

se snažit dělat maximum pro zvelebení a prosperitu naší obce. 

 

První záležitostí, kterou je s novým volebním obdobím třeba řešit co nejdříve 

je oprava střechy na obecním úřadě, její stav je možné označit za havarijní a 

je nezbytné zabránit vzniku dalších škod. Součástí rekonstrukce budou i nové 

svody a okapy. Naši pozornost si zaslouží i přístupové schodiště do obecního 

úřadu, jehož stav neodpovídá bezpečnostním předpisům a hrozí nebezpečí 

úrazu. 

1. 



Další investicí v první polovině tohoto roku by mělo být vybudování nového 

chodníku u školy  a kostela. V souvislosti s výzvou ministra školství České 

republiky reagující na tragickou událost spojenou s pohybem nepovolané 

osoby v prostorách školy na Vysočině byla na posledním zasedání 

zastupitelstva loňského roku schválena výměna dveří v ZŠ a MŠ v Cotkytli a 

zabezpečení novým přístupovým systémem. 

 

Na tomto zasedání byl mimo jiné schválen i záměr obce koupit od realitní 

kanceláře dům č. p. 200 na st. p. 137 a přilehlých pozemkových parcel č. 

152/1 a 150, prodejní cena činí Kč 100.000,-.  Jedná se o rodinný dům a 

pozemek v centru obce. Budoucím záměrem obce je tento dům, z důvodu 

jeho havarijního stavu, nechat zdemolovat a pozemek využít ve prospěch 

občanské vybavenosti – např. parkoviště, prostor pro umístění kontejnerů, 

atd. 

 

Mnozí z Vás jistě zaregistrovali novou plakátovací plochu, která byla 

nainstalována po dohodě s majitelem pozemku před  prodejnu Konzumu 

v Cotkytli. Plakáty a další informace by již tedy neměly být vylepovány na 

různých jiných, ne vždy zcela vhodných, místech v centru obce. Dále došlo 

k rekonstrukci úřední desky,  v rámci které byly poničené polystyrénové 

tabule nahrazeny nastříkaným plechem. 

 

Vzhledem k tomu, že až do Vánoc převládalo různé počasí, jen ne to pravé 

zimní, mohli  zaměstnanci obce pan Jaroslav Odstrčil a pan Jan Podhradský 

(zaměstnán od 1. prosince 2014) pracovat na vyřezávání náletových křovin na 

pozemcích obce. Stejnou činnost současně prováděli i pracovníci Správy 

silnic z Lanškrouna, nebyli ale tak rychlí, z tohoto důvodu požadovali někteří 

občané úklid po obci a došlo k několika drobným, ale zbytečným 

nedorozuměním. 

 

V odpadovém hospodářství nás letos čekají změny vyplývající z novely 

zákona o odpadech  č. 229/2014 Sb. Obce mají nově povinnost třídit kovy a 

bio-odpad (posekaná tráva, větve, atd.).  

 

 

 

2. 

 

Společenská rubrika 

 

Jubilanti 

leden – duben 2015 

 

Purkertová Marie   70 let 

(Cotkytle) 

Knápková Květa    70 let 

(Herbortice) 

Podhradský Jan      60 let 

(Mezilesí) 

Jurečko Ivan           60 let 

(Cotkytle) 

Hroch Josef            95 let 

(Janoušov) 

 

 

Narodila se – prosinec 

2014 

 

Terezka Knápková 

(Herbortice) 

 

 

 

 

 

 

11. 

Dětský maškarní 

karneval   

 

22.2. 2015  

 

kulturní dům 

Cotkytle 



 

 

Další informace z obecního úřadu 

 

Výtah z rozpočtu obce pro rok 2015 

Položka Kč 

PŘÍJMY celkem: 4.578.500,- 

- daňové 4.099.000,- 

- poplatky    151.300,- 

- ostatní    328.200,- 

VÝDAJE celkem: 4.578.500,- 

- ZŠ a MŠ    665.500,- 

- KD    299.000,- 

- veřejné osvětlení    170.000,- 

- odpady    235.000,- 

- zastupitelstvo (vč. starosty)    316.500,- 

- zaměstnanci OÚ (vč. odvodů) 1.017.000,- 

- investice (mimo běžnou údržbu) 1.110.000,- 

- ostatní    766.000,- 

  

Aktuální zůstatek na účtech 6.769.011,74 

 

Odpady 2015 

Poplatek za odpady na rok 2015 zůstává stejný jako v předchozím 

kalendářním roce: 

- Osoba s trvalým pobytem v obci – Kč 250,- 

- Vlastník nemovitosti v obci,  kde není hlášen k trvalému pobytu – Kč 350,- 

 

Při zaplacení obdržíte kupón, který musí být nalepen na popelnici,  

v opačném případě nebude popelnice firmou EKOLA s.r.o. Libchavy 

vyprázdněna. 

 

Svoz odpadu probíhá každý sudý pátek v měsíci. 

 

Poplatek za psy 

Poplatek za prvního psa je stanoven na Kč 200,- za každého dalšího Kč 400,-. 

 

Všechny poplatky musí být uhrazeny nejpozději do 31.3.2015. 

 

10. 

 

Pro obyvatele vesnice může toto nařízení možná vyznít absurdně (většina 

kompostuje na zahradě), to ale nic nemění na skutečnosti, že obec je nově 

povinna vykazovat, jak s tímto odpadem nakládá. 

 Kromě nového kontejneru na obnošené oblečení a domácí textil, který je 

umístěn před obecním úřadem v Cotkytli nám tedy přibude ještě kontejner na 

bio-odpad. Třídění kovů bude řešeno ve spolupráci s hasiči.  

 

Další záležitostí, kterou bychom chtěli v rámci tohoto volebního období řešit 

je narovnání vlastnických vztahů mezi občany obce a obcí. U pozemkových 

parcel, které byly v minulém období zaměřeny, bude vytvořen geometrický 

plán a pozemky budou buď prodány nebo pronajaty stávajícím uživatelům 

(jedná se např. o malé části parcel – přístupy do domů a části zahrad 

jednotlivých občanů). Postupně budou osloveni všichni uživatelé obecních 

pozemků a vyzváni k sepsání nájemní smlouvy.  

 

Závěrem nám dovolte, abychom vám jménem celého zastupitelstva popřáli 

v novém roce především hodně zdraví a osobních i pracovních úspěchů. 

Současně vyjadřujeme naději že tento rok bude v naší obci probíhat v duchu 

dobrých sousedských vztahů a vzájemné tolerance.        

                                                                           

Zastupitelstvo obce Cotkytle 

 

 

Složení zastupitelstva 2014-2018 

 

starosta Vlastimil Jureček 
  

místostarosta Michaela Chládková, Mgr. 
  

      
 

členové zastupitelstva Ladislav Vabroušek 
  

  Josef Matějka 
  

  Zdeněk Knápek, Ing. 
  

  Ivo Berky 
  

  Mojmír Jureček 
  

 

 

3. 

 

 



ZŠ Cotkytle 

 

Naše škola poskytuje vzdělání žákům 1. - 5. ročníku. Vzdělávání probíhá 

podle školního vzdělávacího programu pro základní vzdělávání "Škola základ 

života". Navštěvuje ji nyní 17 dětí, které jsou z Cotkytle, Janoušova a 

Crhova.  

 

Letošní školní rok jsme zahájili velkou změnou. Od září se na naší škole 

začal vyučovat anglický jazyk již od 1. třídy. Za chvíli máme za sebou          

1. pololetí a můžeme spokojeně konstatovat, že prvňáčky a druháky 

angličtina velmi nadchla. Do následně otevřeného kroužku anglického jazyka 

se přihlásili skoro všichni. 

Škola je zapojena do projektů: Ovoce do škol, Zdravé zuby, Rodiče vítáni, 

Les ve škole. V tomto školním roce se také zapojila do projektu OP VK 53 

Otazníky zdraví.  Tento projekt, určený pro školy v Pardubickém kraji, je 

zaměřen na problematiku ochrany a podpory zdraví. Každý rok nabízíme 

žákům plavání. Letos se bude jezdit plavat od 26. 2. 2015 do 23. 4. 2015.  

 

4. 

 

Tříkrálová sbírka 

 

Charita České republiky opět vyhlásila tradiční Tříkrálovou sbírku, jejíž 

výtěžek je určen na přímou pomoc postiženým, veřejné služby jako je např. 

pořádání materiálních sbírek, terénních služeb, obnova nebo oprava vozového 

parku, příspěvek na pořízení zdravotních pomůcek pro seniory a nemocné, 

zahraniční humanitární pomoc, chráněné dílny, pomoc lidem v tísni a režijní 

náklady charity spojené s pořádáním sbírky apod. 

 

Jako již po několik let, tak i letos se sbírky v naší obce zúčastnily 3 skupinky 

koledníků. Pokladničky s vybranými finančními prostředky se odevzdávají na 

Charitu Zábřeh, pod kterou spadá nejen město, ale i malé vesnice jako je ta 

naše. 

 

Koledníci jsou symbolicky odměňování např. volným vstupem na bazén, na 

lyžařské sjezdovky, slevou na vstupenky do kina, apod. 

 

Děkujeme tímto i za Váš příspěvek, i když jsou i takoví, u kterých koledníci 

neuspějí. I oni však mohou pomoc charity někdy potřebovat a ta jim tuto 

podporu jistě neodepře stejně jako již několika starším občanům v Cotkytli. 

 

Jiřina Hegerová 

 

 

Výsledky Tříkrálové sbírky 

Cotkytle Kč 4.543,- 

Herbortice Kč 2.341,- 

Janoušov Kč 1.459,- 

Mezilesí zde se sbírka nekonala 

Celkem Kč 8.343,- 

 

zdroj: Charita Zábřeh 

 

 

 

 

9. 

 



Další aktivita, která proběhla, bylo pořádání tradičního vánočního turnaje ve 

stolním tenisu. Již po několik let se na něj sjíždějí hráči z jiných obcí. Turnaj 

má již stabilní termín a letos se jej zúčastnilo 12 hráčů. Zvítězil Petr Kylar 

z Albrechtic (člen naší TJ), dále se umístil Jan Motl a Jan Bureš ze Žichlínka.  

Fenomenální činností se v posledních letech staly cyklistické výlety za 

různými akcemi. Letos jsme organizovali 4  do polského Kamencziku na 

rybárnu (Pstruzi byli vynikající), na otevírání rozhledny v Horní Čermné a 

pouť na Mariánské hoře, další v řadě  potom byla návštěva vodní nádrže na 

 Bozéňově – Bušínově. Tyto výlety se dostávají do podvědomí obyvatel a 

jezdí nás stále více.  

 

                 Ladislav Vabroušek – TJ Cotkytle 

 

 

Zpráva o činnosti SDH Cotkytle za rok 2014 

 

V lednu jsme zasahovali u požáru komína ve Strážné. Začátkem května byl 

proveden sběr starého železa po obci. Dne 18. 4. se uskutečnilo námětové 

cvičení v Heřmanicích na objekt kravína. Dne 24. 5. proběhlo 1. kolo 

požárního sportu v Cotkytli.V červenci se konala ve Strážné soutěž o Pohár 

starosty. Na srazu KSČM, který se konal na Lázku dne 2.8., jsme prováděli 

požární dozor. Dne 3.8. se na žádost obce provedlo čištění kanálu 

v Herborticích z důvodu prudkých srážek. Dne 30.8. jsme se zúčastnili oslav 

130 let SDH v Heřmanicích. Dne 26.9. se konalo podzimní námětové cvičení 

ve Strážné. Dne 

30.11. jsme pomáhali 

likvidovat požár 

v domě č. p. 39 v 

Cotkytli s následným 

hlídáním. 

 

 

 

 

Roman Burian 

 

 

8. 

 

Škola se také snaží pořádat co nejvíce výletů, zaměřených na vzdělávání a ve 

škole samotné se konají různé kulturní akce. Např. žáci 2. a 4. ročníku 

navštívili v polovině prosince Hvězdárnu a planetárium v Brně, školu 

pravidelně navštěvuje loutkové divadlo Kozlík.   

 

Dále se škola zapojuje do společenských akcí. 21. února 2015 proběhne 

například tradiční rodičovský ples, hned po něm, 22. února, dětský karneval. 

Pořádáme i vánoční a velikonoční jarmark.  

 

Většina akcí se děje ve spolupráci s mateřskou školou. Mimo jiné jsou 

předškoláci připravováni na vstup do 1. třídy v rámci projektu „Škola na 

nečisto“.  

 

Mgr. Miriam Kolínová  

 

MŠ Cotkytle 

 

Naši mateřskou školu navštěvují děti z Cotkytle, Janoušova, Crhova a ze 

Štítů, vzdělávají se podle Školního vzdělávacího programu „HRAJEME SI“ 

 K 1.září 2014 bylo v MŠ zapsaných celkem 18 dětí, z toho 8 chlapců a 10 

holčiček. V letošním roce se 3 děti připravují na vstup do základní školy, 4-5 

ti leté jsou 4, 3-4 letých je 6 a 5 dětí je mladších 3 let. 

 

V září proběhlo ve školce „ovocné mlsání “, součástí tématu byl i vařený 

kompot z doneseného ovoce – tímto děkuji rodičům, kteří nás v této činnosti 

podpořili. V říjnu se konal společně s dětmi ze školy Den zvířat, byl zahájen 

projekt ŠKOLA NANEČISTO a společně s rodiči se uskutečnila tradiční 

DRAKIÁDA. 7. října jsme se vydali do Lanškrouna na pohádku O pejskovi a 

kočičce a 22. října přijela za námi paní muzikoterapeutka se svými 

neobvyklými nástroji. V listopadu byl uspořádán výlet do Svíčkárny a 

mydlárny do Olomouce. Dětem byl výlet hrazen z výtěžku velikonočního 

jarmarku. 

 

 

 

5. 



Ve čtvrtek  13. listopadu se uskutečnila přednáška pro rodiče. Paní 

psycholožka z Psychologického poradenství v Letohradě nás seznámila se 

současnými metodami práce. 

 

Prosinec přivedl Mikuláše a jeho družinu. Pekařství Sázava věnovalo dětem 

sladkou odměnu – tímto děkujeme všem, kteří přispěli k nevšednímu zážitku 

dětí. 15. prosince se za doprovodu krátkého kulturního programu našich dětí 

rozsvítil velký vánoční strom a  zároveň byl zahájen vánoční jarmark. Hned 

po té přišel do školky Ježíšek. Pod stromečkem byly nejenom hračky, ale i 

překvapení pro každého, v balíčku měl každý pěknou pletenou čepici a teplé 

ponožky. Dík patří paní Táně Lukesové a její mamince. Podařilo se jim 

udělat nám všem velkou radost. 

 

Ve čtvrtek 18.12. nám přijelo popřát pěkné Vánoce divadlo Kozlík s 

Vodnickou pohádkou. Pátek před Vánoci patřil tradičně koledování. 

 

 

 

6. 

Brzy čeká naše předškoláky zápis do 1. třídy. V únoru máme slíbenou 

návštěvu divadla Štafličky.  Předplavecký výcvik dětí ze školky se letos koná 

v bazénu v Lanškrouně od 30. března. 

Do konce školního roku je připraveno mnoho dalších zajímavých akcí nejen 

pro děti, ale i pro rodiče. 

 

L. Vernerová  

 

Z činnosti TJ Cotkytle 

 

V říjnu bylo zahájeno cvičení dětí, ale letošního roku trochu jinak než 

v letech minulých. TJ se dostala do úzkých v zájmu o cvičení – cvičitelů. 

Renata Beranová, která je v dnešní době jediná se zájmem vést cvičení, má 

malé dítě, takže letos odmítla. Zahájili jsme tedy pouze florbalem, pro žáky a 

žákyně, který probíhá 1x týdně. V pátek od 17 hodin do 18 hodin. Dozor nad 

nimi má L. Vabroušek a M. Jureček. Při tréninku 5. 12. 2014 nás navštívil 

čert a přinesl malé pozornosti pro děti. Účast dětí na cvičení je různá, někdy 

20 a někdy pouze 10.  

 

V letošním roce došlo i ke změnám u volejbalistů. V Cotkytli jich zůstalo 

velice málo.  Tréninky probíhají sporadicky 1x týdně v pátek po florbalu. 

Scházíme se v počtu 4 dospělých a začali jsme vychovávat dorost. 4 děti ve 

věku 11 – 14 let. Na turnaje ve volejbalu se sjíždíme ze dvou krajů a 

výsledky tomu také odpovídají.  Bez tréninku to prostě nejde!  

 

Zúčastnili jsme se 2x turnaje v Tatenicích a turnajů vlastních. V létě na hřišti 

a v prosinci na 7. ročníku Memoriálu Zdeňka Drozda, který vyhrálo družstvo 

z Čermné. Pohár vyhrálo již podruhé. K získání poháru do trvalého držení 

musí zvítězit ještě jednou. Další turnaj, který pořádáme již potřetí, bude 

Zabíjačkový.  Očekáváme účast družstev z Čermné, Tatenic, Žichlínka, 

Dobrouče a naše družstvo. Snad již budeme mít uzdraveného smečaře Ondru 

Matějku, se svými 2 metry výšky. To by nám mělo pomoci.  

 

 

 

 

 

7. 


